



4-570-602-41(1)

©2015 Sony Corporation

Printed in China



\* 4 5 7 0 6 0 2 4 1 \* (1)

English

## END USER LICENSE AGREEMENT

### IMPORTANT:

BEFORE USING THIS DEVICE, PLEASE READ THIS END USER LICENSE AGREEMENT ("EULA") CAREFULLY. BY USING THIS DEVICE YOU ARE ACCEPTING THE TERMS OF THIS EULA. IF YOU DO NOT ACCEPT THE TERMS OF THIS EULA, YOU MAY NOT USE THIS DEVICE.

This EULA is a legal agreement between you and Sony Corporation ("SONY"). This EULA governs your rights and obligations regarding the software of SONY and/or its third party licensors (including SONY's affiliates) and their respective affiliates (collectively, the "THIRD-PARTY SUPPLIERS") for this device (SONY's audio device, this "DEVICE"), together with any updates/upgrades provided by SONY, any printed, on-line or other electronic documentation for such software, and any data files created by operation of such software (collectively, the "SOFTWARE").

Notwithstanding the foregoing, any software in the SOFTWARE having a separate end user license agreement (including, but not limited to, GNU General Public license and Lesser/Library General Public License) shall be covered by such applicable separate end user license agreement in lieu of the terms of this EULA to the extent required by such separate end user license agreement ("EXCLUDED SOFTWARE").

### SOFTWARE LICENSE

The SOFTWARE is licensed, not sold. The SOFTWARE is protected by copyright and other intellectual property laws and international treaties.

### COPYRIGHT

All right and title in and to the SOFTWARE (including, but not limited to, any images, photographs, animation, video, audio, music, text and "applets" incorporated into the SOFTWARE) is owned by SONY or one or more of the THIRD-PARTY SUPPLIERS.

### GRANT OF LICENSE

SONY grants you a limited license to use the SOFTWARE solely in connection with this DEVICE and only for your individual, non-commercial use. SONY and the THIRD-PARTY SUPPLIERS expressly reserve all rights, title and interest (including, but not limited to, all intellectual property rights) in and to the SOFTWARE that this EULA does not specifically grant to you.

### REQUIREMENTS AND LIMITATIONS

You may not copy, publish, adapt, redistribute, attempt to derive source code, modify, reverse engineer, decompile, or disassemble any of the SOFTWARE, whether in whole or in part, or create any derivative works from or of the SOFTWARE unless such derivative works are intentionally facilitated by the SOFTWARE. You may not modify or tamper with any digital rights management functionality of the SOFTWARE. You may not bypass, modify, defeat or circumvent any of the functions or protections of the SOFTWARE or any mechanisms operatively linked to the SOFTWARE. You may not separate any individual component of the SOFTWARE for use on more than one DEVICE unless expressly authorized to do so by SONY. You may not remove, alter, cover or deface any trademarks or notices on the SOFTWARE. You may not share, distribute, rent, lease, sublicense, assign, transfer or sell the SOFTWARE. The software, network services or other products other than SOFTWARE upon which the SOFTWARE's performance depends might be interrupted or discontinued at the discretion of the suppliers (software suppliers, service suppliers, or SONY). SONY and such suppliers do not warrant that the SOFTWARE, network services, contents or other products will continue to be available, or will operate without interruption or modification.

### EXCLUDED SOFTWARE AND OPEN SOURCE COMPONENTS

Notwithstanding the foregoing limited license grant, you acknowledge that the SOFTWARE may include EXCLUDED SOFTWARE. Certain EXCLUDED SOFTWARE may be covered by open source software licenses ("Open Source Components"), which means any software licenses approved as open source licenses by the Open Source Initiative or any substantially similar licenses, including but not limited to any license that, as a condition of distribution of the software licensed under such license, requires that the distributor make the software available in source code format. If and to the extent disclosure is required, please visit [oss.sony.net/Products/Linux](http://oss.sony.net/Products/Linux) or other SONY-designated web site for a list of applicable OPEN SOURCE COMPONENTS included in the SOFTWARE from time to time, and the applicable terms and conditions governing its use. Such terms and conditions may be changed by the applicable third party at any time without liability to you. To the extent required by the licenses covering EXCLUDED SOFTWARE, the terms of such licenses will apply in lieu of the terms of this EULA. To the extent the terms of the licenses applicable to EXCLUDED SOFTWARE prohibit any of the restrictions in this EULA with respect to such EXCLUDED SOFTWARE, such restrictions will not apply to such EXCLUDED SOFTWARE. To the extent the terms of the licenses applicable to Open Source Components require SONY to make an offer to provide source code in connection with the SOFTWARE, such offer is hereby made.

### USE OF SOFTWARE WITH COPYRIGHTED MATERIALS

The SOFTWARE may be capable of being used by you to view, store, process and/or use content created by you and/or third parties. Such content may be protected by copyright, other intellectual property laws, and/or agreements. You agree to use the SOFTWARE only in compliance with all such laws and agreements that apply to such content. You acknowledge and agree that SONY may take appropriate measures to protect the copyright of content stored, processed or used by the SOFTWARE. Such measures include, but are not limited to, counting the frequency of your backup and restoration through certain SOFTWARE features, refusal to accept your request to enable restoration of data, and termination of this EULA in the event of your illegitimate use of the SOFTWARE.

### CONTENT SERVICE

PLEASE ALSO NOTE THAT THE SOFTWARE MAY BE DESIGNED TO BE USED WITH CONTENT AVAILABLE THROUGH ONE OR MORE CONTENT SERVICES ("CONTENT SERVICE"). USE OF THE SERVICE AND THAT CONTENT IS SUBJECT TO THE TERMS OF SERVICE OF THAT CONTENT SERVICE. IF YOU DECLINE TO ACCEPT THOSE TERMS, YOUR USE OF THE SOFTWARE WILL BE LIMITED. You acknowledge and agree that certain content and services available through the SOFTWARE may be provided by third parties over which SONY has no control. USE OF THE CONTENT SERVICE REQUIRES AN INTERNET CONNECTION. THE CONTENT SERVICE MAY BE DISCONTINUED AT ANY TIME.

### INTERNET CONNECTIVITY AND THIRD PARTY SERVICES

You acknowledge and agree that access to certain SOFTWARE features may require an Internet connection for which you are solely responsible. Further, you are solely responsible for payment of any third party fees associated with your Internet connection, including but not limited to Internet service provider or airtime charges. Operation of the SOFTWARE may be limited or restricted depending on the capabilities, bandwidth or technical limitations of your Internet connection and service. The provision, quality and security of such Internet connectivity are the sole responsibility of the third party providing such service.

### EXPORT AND OTHER REGULATIONS

You agree to comply with all applicable export and re-export restrictions and regulations of the area or country in which you reside, and not to transfer, or authorize the transfer, of the SOFTWARE to a prohibited country or otherwise in violation of any such restrictions or regulations.

### HIGH RISK ACTIVITIES

The SOFTWARE is not fault-tolerant and is not designed, manufactured or intended for use or resale as on-line control equipment in hazardous environments requiring fail-safe performance, such as in the operation of nuclear facilities, aircraft navigation or communication systems, air traffic control, direct life support machines, or weapons systems, in which the failure of the SOFTWARE could lead to death, personal injury, or severe physical or environmental damage ("HIGH RISK ACTIVITIES"). SONY, each of the THIRD-PARTY SUPPLIERS, and each of their respective affiliates specifically disclaim any express or implied warranty, duty or condition of fitness for HIGH RISK ACTIVITIES.

### EXCLUSION OF WARRANTY ON SOFTWARE

You acknowledge and agree that use of the SOFTWARE is at your sole risk and that you are responsible for use of the SOFTWARE. The SOFTWARE is provided "AS IS," without warranty, duty or condition of any kind.

SONY AND EACH OF THE THIRD-PARTY SUPPLIERS (for purposes of this Section, SONY and each of the THIRD-PARTY SUPPLIERS shall be collectively referred to as "SONY") EXPRESSLY DISCLAIM ALL WARRANTIES, DUTIES OR CONDITIONS, EXPRESS OR IMPLIED, INCLUDING, BUT NOT LIMITED TO, THE IMPLIED WARRANTIES OF MERCHANTABILITY, NONINFRINGEMENT AND FITNESS FOR A PARTICULAR PURPOSE. SONY DOES NOT WARRANT OR MAKE ANY CONDITIONS OR REPRESENTATIONS (A) THAT THE FUNCTIONS CONTAINED IN ANY OF THE SOFTWARE WILL MEET YOUR REQUIREMENTS OR THAT THEY WILL BE UPDATED, (B) THAT THE OPERATION OF ANY OF THE SOFTWARE WILL BE CORRECT OR ERROR-FREE OR THAT ANY DEFECTS WILL BE CORRECTED, (C) THAT THE SOFTWARE WILL NOT DAMAGE ANY OTHER SOFTWARE, HARDWARE OR DATA, (D) THAT ANY SOFTWARE, NETWORK SERVICES (INCLUDING THE INTERNET) OR PRODUCTS (OTHER THAN THE SOFTWARE) UPON WHICH THE SOFTWARE'S PERFORMANCE DEPENDS WILL CONTINUE TO BE AVAILABLE, UNINTERRUPTED OR UNMODIFIED, AND (E) REGARDING THE USE OR THE RESULTS OF THE USE OF THE SOFTWARE IN TERMS OF ITS CORRECTNESS, ACCURACY, RELIABILITY, OR OTHERWISE.

NO ORAL OR WRITTEN INFORMATION OR ADVICE GIVEN BY SONY OR AN AUTHORIZED REPRESENTATIVE OF SONY SHALL CREATE A WARRANTY, DUTY OR CONDITION OR IN ANY WAY INCREASE THE SCOPE OF THIS WARRANTY. SHOULD THE SOFTWARE PROVE DEFECTIVE YOU ASSUME THE ENTIRE COST OF ALL NECESSARY SERVICING, REPAIR OR CORRECTION. SOME JURISDICTIONS DO NOT ALLOW THE EXCLUSION OF IMPLIED WARRANTIES, SO THESE EXCLUSIONS MAY NOT APPLY TO YOU.

### LIMITATION OF LIABILITY

SONY AND EACH OF THE THIRD-PARTY SUPPLIERS (for purposes of this Section, SONY and each of the THIRD-PARTY SUPPLIERS shall be collectively referred to as "SONY") SHALL NOT BE LIABLE FOR ANY INCIDENTAL OR CONSEQUENTIAL DAMAGES FOR BREACH OF ANY EXPRESS OR IMPLIED WARRANTY, BREACH OF CONTRACT, NEGLIGENCE, STRICT LIABILITY OR UNDER ANY OTHER LEGAL THEORY RELATED TO THE SOFTWARE, INCLUDING, BUT NOT LIMITED TO, ANY DAMAGES ARISING OUT OF LOSS OF PROFITS, LOSS OF REVENUE, LOSS OF DATA, LOSS OF USE OF THE SOFTWARE OR ANY ASSOCIATED HARDWARE, DOWN TIME AND USER'S TIME, EVEN IF ANY OF THEM HAVE BEEN ADVISED OF THE POSSIBILITY OF SUCH DAMAGES. IN ANY CASE, EACH AND ALL OF THEIR AGGREGATE LIABILITY UNDER ANY PROVISION OF THIS EULA SHALL BE LIMITED TO THE AMOUNT ACTUALLY PAID FOR THIS DEVICE. SOME JURISDICTIONS DO NOT ALLOW THE EXCLUSION OR LIMITATION OF INCIDENTAL OR CONSEQUENTIAL DAMAGES, SO THE ABOVE EXCLUSION OR LIMITATION MAY NOT APPLY TO YOU.

### CONSENT TO USE OF NON-PERSONAL INFORMATION, LOCATION DATA, DATA SECURITY

You acknowledge and agree that SONY and its affiliates, partners and agents may read, collect, transfer, process and store certain information collected from the SOFTWARE, including but not limited to information about (i) the SOFTWARE and (ii) the software applications, contents and peripheral devices that interact with your DEVICE and the SOFTWARE ("Information"). Information includes, but is not limited to: (1) unique identifiers relating to your DEVICE and its components; (2) performance of the DEVICE, the SOFTWARE and their components; (3) configurations of your DEVICE, the SOFTWARE and the software applications, contents and peripheral devices that interact with the DEVICE and the SOFTWARE; (4) use and frequency of use of the functions of (x) the SOFTWARE, and (y) the software applications, contents and peripheral devices that interact with the SOFTWARE; and (5) location data, as indicated below. SONY and its affiliates, partners and agents may use and disclose Information subject to applicable laws in order to improve its products and services or to provide products or services to you. Such uses include, but are not limited to: (a) administering the functionalities of the SOFTWARE; (b) to improve, service, update or upgrade the SOFTWARE; (c) improving, developing and enhancing the current and future products and services of SONY and other parties; (d) to provide you with information about the products and services offered by SONY and other parties; (e) complying with applicable laws or regulations; and (f) to the extent offered, providing you with location-based services of SONY and other parties, as indicated below. In addition, SONY retains the right to use Information to protect itself and third parties from illegal, criminal or harmful conduct.

Certain services available through the SOFTWARE may rely upon location information, including, but not limited to, the geographic location of the DEVICE. You acknowledge that for the purpose of providing such services, SONY, the THIRD-PARTY SUPPLIERS or their partners may collect, archive, process and use such location data, and that such services are governed by the privacy policies of SONY or such third party. By using any such services, you agree that you have reviewed the privacy policies applicable to such services and consent to such activities.

SONY, its affiliates, partners and agents will not intentionally use Information to personally identify the owner or user of the SOFTWARE without your knowledge or consent. Any use of Information will be in accordance with the privacy policies of SONY or such third party. Please contact applicable contact address of each area or country for SONY's current privacy policy.

Please contact applicable third parties for privacy policies relating to personally identifiable and other information you provide when you use or access third party software or services.

Information may be processed, stored or transferred to SONY, its affiliates or agents which are located in countries outside of your country of residence. Data protection and information privacy laws in certain countries may not offer the same level of protection as your country of residence and you may have fewer legal rights in relation to Information processed and stored in, or transferred to, such countries. SONY will use reasonable efforts to take appropriate technical and organizational steps to prevent unauthorized access to or disclosure of Information, but does not warrant it will eliminate all risk of misuse of such Information.

### AUTOMATIC UPDATE FEATURE

From time to time, SONY or the THIRD-PARTY SUPPLIERS may automatically update or otherwise modify the SOFTWARE, including, but not limited to, for purposes of enhancement of security functions, error correction and improvement of functions, at such time as you interact this DEVICE with SONY's or third parties' servers, or otherwise. Such updates or modifications may delete or change the nature of features or other aspects of the SOFTWARE, including, but not limited to, functions you may rely upon. You acknowledge and agree that such activities may occur at SONY's sole discretion and that SONY may condition continued use of the SOFTWARE upon your complete installation or acceptance of such update or modifications. Any updates/modifications shall be deemed to be, and shall constitute part of, the SOFTWARE for purposes of this EULA. By acceptance of this EULA, you consent to such update/modification.

### ENTIRE AGREEMENT, WAIVER, SEVERABILITY

This EULA and SONY's privacy policy, each as amended and modified from time to time, together constitute the entire agreement between you and SONY with respect to the SOFTWARE. The failure of SONY to exercise or enforce any right or provision of this EULA shall not constitute a waiver of such right or provision. If any part of this EULA is held invalid, illegal, or unenforceable, that provision shall be enforced to the maximum extent permissible so as to maintain the intent of this EULA, and the other parts will remain in full force and effect.

### GOVERNING LAW AND JURISDICTION

The United Nations Convention on Contracts for the International Sale of Goods shall not apply to this EULA. This EULA shall be governed by the laws of Japan, without regards to conflict of laws provisions. Any dispute arising out of this EULA shall be subject to the exclusive venue of the Tokyo District Court in Japan, and the parties hereby consent to the venue and jurisdiction of such courts.

### EQUITABLE REMEDIES

Notwithstanding anything contained in this EULA to the contrary, you acknowledge and agree that any violation of or non-compliance with this EULA by you will cause irreparable harm to SONY, for which monetary damages would be inadequate, and you consent to SONY obtaining any injunctive or equitable relief that SONY deems necessary or appropriate in such circumstances. SONY may also take any legal and technical remedies to prevent violation of and/or to enforce this EULA, including, but not limited to, immediate termination of your use of the SOFTWARE, if SONY believes in its sole discretion that you are violating or intend to violate this EULA. These remedies are in addition to any other remedies SONY may have at law, in equity or under contract.

### TERMINATION

Without prejudice to any of its other rights, SONY may terminate this EULA if you fail to comply with any of its terms. In case of such termination, you must: (i) cease all use, and destroy any copies, of the SOFTWARE; (ii) comply with the requirements in the section below entitled "Your Account Responsibilities".

### AMENDMENT

SONY RESERVES THE RIGHT TO AMEND ANY OF THE TERMS OF THIS EULA AT ITS SOLE DISCRETION BY POSTING NOTICE ON A SONY DESIGNATED WEB SITE, BY EMAIL NOTIFICATION TO AN EMAIL ADDRESS PROVIDED BY YOU, BY PROVIDING NOTICE AS PART OF THE PROCESS IN WHICH YOU OBTAIN UPGRADES/UPDATES OR BY ANY OTHER LEGALLY RECOGNIZABLE FORM OF NOTICE. If you do not agree to the amendment, you should promptly contact SONY for instructions. Your continued use of the SOFTWARE after the effective date of any such notice shall be deemed your agreement to be bound by such amendment.

### THIRD-PARTY BENEFICIARIES

Each THIRD-PARTY SUPPLIER is an express intended third-party beneficiary of, and shall have the right to enforce, each provision of this EULA with respect to the SOFTWARE of such party.

### YOUR ACCOUNT RESPONSIBILITIES

Should you return your DEVICE to its place of purchase, sell or otherwise transfer your DEVICE, or if this EULA is terminated, you are responsible for and must delete any and all accounts you may have established on DEVICE or are accessible through this DEVICE. You are solely responsible for maintaining the confidentiality of any accounts you have with SONY OR third parties and any usernames and passwords associated with YOUR USE OF THE DEVICE.

Should you have any questions concerning this EULA, you may contact SONY by writing to SONY at applicable contact address of each area or country.

Copyright © 2012 Sony Corporation.

## اللغة العربية

### اتفاقية ترخيص المستخدم

**مهم:**

يُرجى قراءة اتفاقية ترخيص المستخدم ("EULA") هذه بتمعن قبل استخدام هذا الجهاز. يُعد استخدام هذا الجهاز بمثابة الموافقة على شروط اتفاقية ترخيص المستخدم هذه. وفي حالة عدم الموافقة على هذا العقد اتفاقية ترخيص المستخدم هذه، لا يجوز لك استخدام هذا الجهاز.

تُعد اتفاقية ترخيص المستخدم هذه عقدًا قانونيًا بينك وبين شركة ("SONY") Sony Corporation. تحكم اتفاقية ترخيص المستخدم هذه الحقوق والالتزامات المتعلقة ببرنامج SONY وأو مرخصي الأطراف الأخرى (بما في ذلك الشركات التابعة لـ SONY) والشركات التابعة المعنية (يشار إليها بوجه عام باسم «موردي الأطراف الأخرى»). لهذا الجهاز (صغير) الصوتي، يُشار إليه بهذا «الجهاز»، بالإضافة إلى أي تحديثات/ترقيات توفرها SONY وأية وثائق مطبوعة أو متاحة عبر الإنترنت و وثائق إلكترونية أخرى بهذا البرنامج وأي ملفات بيانات يتم إنشاؤها عن طريق تشغيل هذا البرنامج (يشار إليها بوجه عام باسم «البرامج»).

ويغض النظر عما سبق، فإن أي برنامج في «البرامج» يخضع لاتفاقية ترخيص منفصلة للمستخدم (بما في ذلك، على سبيل المثال لا الحصر، رخصة جنو العمومية ورخصة جنو العمومية المغفري للمكتبات) سيتم تغطيتها باتفاقية ترخيص المستخدم المنفصلة المطبقة بدلاً من شروط اتفاقية ترخيص المستخدم وذلك بالقدر الذي تقتضيه اتفاقية ترخيص المستخدم المنفصلة (يشار إليها باسم «البرامج المستثناءة»).

### ترخيص «البرامج»

هذه «البرامج» مرخصة وليست مبيعة. تُعد هذه «البرامج» محمية بموجب حقوق النشر وقوانين الملكية الفكرية والمعاهدات الدولية الأخرى.

### حقوق النشر

تُعد جميع الحقوق وحقوق الملكية المتعلقة بـ «البرامج» (والتي تشمل، على سبيل المثال لا الحصر، آيا من الصور أو الصور الفوتوغرافية أو الرسوم المتحركة أو ملفات الفيديو أو الصوت أو الموسيقى أو الملفات النصية أو «التطبيقات المصغرة» المدججة في «البرامج» ملكًا لشركة SONY وأحد أو أكثر من «موردي الأطراف الأخرى».

### منح الترخيص

تتملك SONY ترخيصًا محدودًا لاستخدام «البرامج» فقط في العمليات المتصلة بهذا «الجهاز»، وذلك فقط لأغراض الاستخدام الفردي غير التجاري. تحتفظ «البرامج» و«موردي الأطراف الأخرى» صراحةً بجميع الحقوق وحقوق الملكية وحقوق المصلحة (بما في ذلك، على سبيل المثال لا الحصر، جميع حقوق الملكية الفكرية) المتعلقة بـ «البرامج» التي لم تمنحها لك اتفاقية ترخيص المستخدم هذه بشكل خاص.

### المتطلبات والقيود

لا يجوز لك نسخ أي من «البرامج» أو نشرها أو تهيئتها أو إعادة توزيعها أو محاولة اشتقاق التعليمات البرمجية المصدر أو تعديلها أو عكسها هندسيًا أو إلغاء تحويلها برمجيًا أو إلغاء تجميعها، سواءً كان ذلك كليًا أو جزئيًا، أو إنشاء أية أعمال مشتقة من «البرامج»، ما لم تكن هذه الأعمال المشتقة قد تم تسهيلها عمدًا بواسطة «البرامج». لا يجوز إجراء أي تعديل على أي وظيفة من وظائف إدارة الحقوق الرقمية الخاصة بـ «البرامج» أو التلاعب بها. لا يجوز إزالة أي من العلامات التجارية أو الإشعارات الموجودة على «البرامج» أو أي من الآليات التي تربط بها من الناحية التشغيلية أو تعديلها أو إبطالها أو التلاعب بها. لا يجوز فصل أي مكون فردي من مكونات «البرامج» ليمت استخدامه على أكثر من «جهاز» ما لم يتم الحصول على ترخيص صريح من SONY لتفكيام بذلك. لا يجوز إزالة أي من العلامات التجارية أو الإشعارات الموجودة على «البرامج» أو تغييرها أو تغطيتها أو تشويبهها. لا يجوز مشاركة «البرامج» أو توزيعها أو تأجيرها أو استئجارها أو ترخيصها من الباطن أو تخصيصها أو نقلها أو بيعها. قد يتعطل أداء البرامج أو خدمات الشبكة أو المنتجات الأخرى بخلاف «البرامج» التي يعتمد عليها أداء «البرامج» أو قد تتوقف أو تتعرض للمقاطعة وذلك وفق تقدير الموردين (موردي البرامج أو موردي الخدمات لـ SONY). لا تضمن SONY وهؤلاء الموردين استمرار توفر «البرامج» أو خدمات الشبكة أو المحتويات أو المنتجات الأخرى، كما لا تضمن استمرار تشغيلها دون حدوث انقطاع أو إجراء تعديل عليها.

### «البرامج المستثناءة» والمكونات مفتوحة المصدر

يغض النظر عن المنح المذكور للترخيص المحدود، فإنه تفرّ بإمكانية احتواء «البرامج» على «برامج مستثناءة». قد تكون بعض «البرامج المستثناءة» المحددة مشمولة بتراخيص البرامج مفتوحة المصدر (يشار إليها باسم «المكونات مفتوحة المصدر»)، وهو ما يعني أن أية تراخيص برامج يتم إقرارها كتراخيص مفتوحة المصدر بواسطة مبادرة المصدر المفتوح أو أية تراخيص مشابهة بشكلٍ جوهري، بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر، أي ترخيص، يتم ترخيصه بموجب هذا الترخيص كشروط من شروط توزيع البرنامج، تتطلب إتاحة الموزع للبرنامج في تنسيق التعليمات البرمجية المصدر. في حالة ضرورة الإفصاح، وتبعاً لحد الإفصاح اللازم، يُرجى زيارة موقع الويب oss.sony.net/Products/Linux أو أي موقع آخر تعدده SONY للحصول على قائمة تضم «المكونات مفتوحة المصدر» والمضمنة في «البرامج» من وقت لآخر، بالإضافة إلى الشروط والأحكام المطبقة التي تحكم استخدامنا. يجوز تغيير هذه الشروط والأحكام بواسطة الأطراف الأخرى المعنية في أي وقت دون تحملك لأيّة مسؤولية قانونية. يتم تطبيق شروط هذه التراخيص بدلاً من شروط اتفاقية ترخيص المستخدم، وذلك بالقدر الذي تقتضيه التراخيص التي تغطي «البرامج المستثناءة». بشرط ما تحظر شروط التراخيص المطبقة على «البرامج المستثناءة» من أي من القيود الواردة في اتفاقية ترخيص المستخدم فيما يتعلق بهذه «البرامج المستثناءة»، لا تسري هذه القيود على هذه «البرامج المستثناءة». بقدر ما تحتاج شروط التراخيص المطبقة على «المكونات مفتوحة المصدر» إلى قيام SONY بتقديم عرض لتوفير التعليمات البرمجية المصدر فيما يتعلق بـ «البرامج»، يتم تقديم هذا العرض بموجب ذلك.

### استخدام البرامج مع مواد محمية بموجب حقوق النشر

قد تكون «البرامج» قابلة للاستخدام لعرض و/أو تخزين و/أو معالجة و/أو استخدام محتوى تم إنشاؤه بواسطتك و/أو بواسطتك أطراف أخرى. قد يخضع هذا المحتوى للحماية بموجب حقوق النشر، و/أو قوانين الملكية الفكرية و/أو الاتفاقيات الأخرى. نوافق على استخدام «البرامج» فقط بالامتثال لجميع هذه القوانين والاتفاقيات التي تسري على هذا المحتوى. تفر وتوافق على أنه يجوز لـ SONY أن تتخذ التدابير المناسبة لحماية حقوق النشر الخاصة بالمحتوى الذي تخزنه «البرامج» أو تعالجه أو تستخدمه. تشمل هذه التدابير، على سبيل المثال لا الحصر، إعادة تكرار النسخ الاحتياطي والاستعادة من خلال بعض ميزات «البرامج» المحددة، ورفض قبول طلبك لتأمين استعادة البيانات، وإنهاء اتفاقية ترخيص المستخدم في حالة الاستخدام غير المشروع لـ «البرامج».

### خدمات المحتوى

يرجى ملاحظة أنه ربما تم تصميم «البرامج» لاستخدامها مع المحتوى المتوفر من خلال خدمة واحدة أو أكثر من خدمات المحتوى (يشار إليها باسم «خدمات المحتوى»). يخضع استخدام الخدمة والمحتوى لشروط الخدمة الخاصة بخدمة المحتوى. في حالة رفض قبول هذه الشروط، سيكون استخدامك لـ «البرامج» محدودًا. تفر وتوافق أنه يجوز توفير المحتوى والخدمات المحددة المتاحة من خلال «البرامج» من قبل أطراف أخرى غير خاضعة لسيطرة SONY. يتطلب استخدام خدمات المحتوى الاتصال بالإنترنت. يجوز إيقاف «خدمات المحتوى» في أي وقت.

### الاتصال بالإنترنت وخدمات الأطراف الأخرى

تُفر وتوافق على أن الوصول إلى بعض ميزات «البرامج» قد يتطلب الاتصال بالإنترنت، وهو ما يخضع لمسؤوليتك الفردية. علاوةً على ذلك، فإنه تتحمل المسؤولية منفردًا عن دفع أية رسوم، خاصةً بأطراف أخرى، تتعلق بتصال الإنترنت الخاص بك، بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر، رسوم موفر خدمة الإنترنت أو تكاليف وقت البث، يمكن قصر تشغيل «البرامج» أو تقييده وذلك بناءً على الإمكانيات أو عرض الطلب الترددي أو القيود الفنية الخاصة بالاتصال بالإنترنت والخمسة. يخضع توفير الاتصال بالإنترنت وجودته وأمانه للمسؤولية الفردية للأطراف الأخرى التي توفر هذه الخدمات.

### لوائح التصدير واللوائح الأخرى

توافق على الامتثال لجميع القيود المفروضة على التصدير وإعادة التصدير واللوائح المطبقة في المنطقة أو البلد الذي تقيم فيه، بالإضافة إلى عدم نقل «البرامج» أو منح الإذن بنقلها إلى بلد محظور أو غير ذلك بما يعد انتهاكًا لأي من هذه القيود أو اللوائح.

### الأنشطة عالية الخطورة

إن «البرامج» غير محتملة للاخطأ كما أنها غير مصممة أو مصنعة أو مخصصة للاستخدام أو لإعادة البيع باعتبارها أداة للتحمك عبر الإنترنت في البيئات التي تتطلب على خطورة والتي تتطلب أداء آمنًا وخاليًا من الفشل، كما هو الحال في تشغيل المنشآت النووية أو أنظمة الملاحة الجوية أو أنظمة الاتصالات أو مراقبة الحركة الجوية أو أجهزة دعم الحياة المباشرة، أو أنظمة الأسلحة التي يمكن أن يؤدي فشل «البرامج» فيها إلى الوفاة أو التعرض لإصابة خفيفة أو الضرر المادي أو البيئي الشديد (يشار إليها باسم «الأنشطة عالية الخطورة»). لا تقدم SONY وجميع «موردي الأطراف الأخرى» والشركات التابعة لك منها، بشكل خاص، أية ضمانات، سواءً كانت صريحة أو ضمنية، أو التزامات أو شروط تضمن العلامة «الأنشطة عالية الخطورة».

### استبعاد الضمان على «البرامج»

تفر وتوافق على أن استخدام «البرامج» يخضع لمسؤوليتك الفردية. يتم توفير «البرامج» «كما هي» بدون أية ضمانات أو التزامات أو أحكام من أي نوع.

تتنازل SONY وموردي الأطراف الأخرى (يشار إلى SONY وموردي الأطراف الأخرى مجتمعته فيما بعد باسم "SONY"، وذلك لأغراض تتعلق بهذه الفقرة) صراحةً عن جميع الضمانات أو الالتزامات أو الأحكام الصريحة أو الضمنية، بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر الضمانات الضمنية الخاصة بالتسويق وعدم الانتهاك والعلامة لعرض معين. لا تقدم SONY أية ضمانات أو أحكام أو تعهدات (أ) تضمن تلبية الوظائف المضمنة في أي من «البرامج» لمتطلباتك أو أنه سيتم تحديثها، و(ب) تضمن صحة تشغيل أي من «البرامج» أو خلوه من الأخطاء أو تصحيح العيوب التي يتم اكتشافها، و(ج) تضمن أن «البرامج» لن تتسبب في تلف أي من البرامج أو الأجهزة أو البيانات الأخرى، و(د) تضمن استمرار توفر أي من خدمات البرامج أو الشبكة (بما في ذلك الإنترنت) أو المنتجات (بخلاف «البرامج») التي يعتمد عليها أداء «البرامج»، أو عدم توفئها أو عدم تعديلها، و(هـ) فيما يتعلق باستخدام أو نتائج استخدام «البرامج» سواءً من حيث صحتها أو دقتها أو موثوقيتها أو غير ذلك.

لا تشكل أي معلومات شفوية أو كتابية أو نصائح تقدمها SONY أو أي ممثل مفوض من قبل SONY ضمانًا أو التزامًا أو حكمًا، ولا تؤدي بأي شكل من الأشكال إلى زيادة نطاق هذا الضمان. في حالة ثبوت وجود خلل بـ «البرامج»، فإنه تتحمل جميع تكاليف أعمال الصيانة أو الإصلاح أو التصحيح اللازمة. لا تسمح بعض السلطات باستبعاد الضمانات الضمنية، لذا قد لا تنطبق هذه الاستبعادات على حالتك.

### تحديد المسؤولية

ن تحصل شركة SONY وجميع موردي الأطراف الأخرى (يشار إليهم إجمالاً باسم SONY لأغراض هذا البند فقط) المسؤولية عن أي أضرار عارضة أو تبعية جراء انتهاك أي ضمان صريح أو ضمني أو خرق العقد أو الإهمال أو المسؤولية المحددة أو بموجب أي نظرية قانونية أخرى متعلقة بـ «البرامج»، بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر، أية أضرار ناشئة عن خسارة الأرباح أو خسارة الإيرادات أو فقد البيانات أو فقد استخدام «البرامج» أو أي من الأجهزة الممتزجة بها أو زمن التعطل ووقت المستخدم، حتى في حال تقديم النصائح بشأن إمكانية حدوث مثل هذه الأضرار. وفي أي حالة، تقتصر جميع المسؤوليات الإجمالية بموجب أي حكم من أحكام اتفاقية ترخيص المستخدم على المبلغ المدفوع فعليًا مقابل هذا الجهاز. لا تسمح بعض السلطات القضائية باستثناء الأضرار العارضة أو التبعية أو تعديدها، لذلك قد لا ينطبق الاستثناء أو التحديد المذكور على حالتك.

### الموافقة على استخدام المعلومات غير الشخصية وبيانات الموقع وأمان البيانات

تفر وتوافق على أنه يجوز لـ SONY وشركائها التابعة وشركائنا ووكلائنا قراءة معلومات معينة يتم جمعها من «البرامج» ونقلها ومعالجتها وتخزينها، بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر، المعلومات الخاصة (١) بـ «البرامج» و(٢) تطبيقات البرامج والمحتويات والأجهزة الطرفية التي تتفاعل مع «الجهاز» و«البرامج» (يشار إليها باسم «المعلومات»). وتشتمل المعلومات، على سبيل المثال لا الحصر: (١) المعرفات الفريدة المتعلقة بـ «الجهاز» ومكوناتها؛ و(٢) أداء «الجهاز» و«البرامج» ومكوناتهما؛ و(٣) تكوينات «الجهاز» و«البرامج» وتطبيقات البرامج والمحتويات والأجهزة الطرفية التي تتفاعل مع «الجهاز» و«البرامج»؛ و(٤) استخدام وظائف «البرامج» (س) ومدى استخدامها (و) تطبيقات البرامج والمحتويات والأجهزة الطرفية التي تتفاعل مع «البرامج»؛ و(٥) بيانات الموقع كما هو موضح أدناه. يجوز لشركة SONY وشركائنا التابعة وشركائنا ووكلائنا استخدام المعلومات الخاضعة للقوانين المعمول بها والإفصاح عنها لتحسين منتجاتها وخدماتها أو لتوفير المنتجات والخدمات لك. وتشتمل هذه الاستخدامات على سبيل المثال لا الحصر: (أ) إدارة وظائف «البرامج»؛ و(ب) تحسين «البرامج» أو صيانتها أو تحديثها أو ترقيتها، و(ج) تحسين المنتجات والخدمات الحالية والمستقبلية لشركة SONY والأطراف الأخرى وتطويرها وتحسينها و(د) إمدادك بالمعلومات حول المنتجات والخدمات المقدمة إليك من SONY والأطراف الأخرى (وهـ) الامتثال للقوانين التي تحكم الحصول على (و) إمدادك إلى بلد المسموح بـ خدمات SONY والأطراف الأخرى المستدة إلى الموقع، كما هو موضح أدناه. يجوز نقل المعلومات الشخصية التي تحفظها SONY باستخدام المعلومات لحماية كيانها والأطراف الأخرى ضد أي سلوك غير قانوني أو جنائي أو ضار.

قد تعتمد خدمات معينة متوفرة عبر «البرامج» على معلومات الموقع، بما في ذلك، على سبيل المثال لا الحصر، الموقع الجغرافي لـ «الجهاز». تفر بأن العرض من تقديم هذه الخدمات، أ أنه يجوز لـ SONY وموردي الأطراف الأخرى، أو شركائهم تجميع بيانات الموقع هذه ورشفتها ومعالجتها واستخدامها، ويحكم هذه الخدمات سياسات الخصوصية لشركة SONY والأطراف الأخرى هذه. باستخدام أي من هذه الخدمات، فأنت توافق على أنك قد راجعت سياسات الخصوصية المطبقة على هذه الخدمات ووافقت على هذه الأشرطة.

لن تستخدم SONY وشركائها التابعة وشركاؤها ووكلائها المعلومات بشكل مقصود لتحديد ملك «البرامج» أو مستخدميها بصورة شخصية دون علمك أو موافقتك، ويخضع أي استخدام للمعلومات لسياسات الخصوصية لشركة SONY أو أي الأطراف الأخرى هذه. يرجى التوصل عبر عنوان الاتصال للمستخدم لكل منطقة أو بلد لمعرفة سياسة خصوصية SONY الحالية.

يرجى الاتصال بالأطراف الأخرى المعنيين لمعرفة سياسات الخصوصية المتعلقة بمعلومات تعريف الشخصية وغيرها من المعلومات التي تقدمها عند استخدام برنامج طرف آخر أو خدماته، أو الوصول إليها.

يجوز معالجة المعلومات وتخزينها أو نقلها إلى SONY أو شركائنا التابعة أو وكلائنا معيونة جين في بلدان خارج بلد إقامتك. قد لا توفر قوانين خصوصية المعلومات وحماية البيانات في بلدان معينة نفس مستوى الحماية الساري في بلد إقامتك، وقد تكون لك حقوق قانونية أقل فيما يتعلق بالمعلومات التي تتم معالجتها وتخزينها أو نقلها إلى مثل هذه البلدان. تبتد SONY جهودًا معقولة لاتخاذ خطوات فنية وتنظيمية ملائمة للحيلولة دون وقوع وصول غير مصرح به إلى المعلومات أو الإفصاح عنها، لكنها لا تضمن القضاء على كل المخاطر المتعلقة بسوء استخدام هذه المعلومات.

### ميزة التحديث التلقائي

من حين لآخر، قد تجري SONY أو «موردي الأطراف الأخرى» تحديثًا تلقائيًا لـ «البرامج» أو تعديلها، بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر، لأغراض تتعلق بتحسين وظائف الأمان وتصحيح الأخطاء وتحسين الوظائف، عند تفاعل هذا «الجهاز» مع خوادم SONY أو الأطراف الأخرى أو غير ذلك. قد تؤدي مثل هذه التحديثات أو التعديلات إلى تغيير طبيعة الميزات أو السمات الأخرى لـ «البرامج» أو حذفها، بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر، الوظائف التي قد تعتمد عليها. تفر وتوافق على أنه يجوز إجراء مثل هذه الأنشطة وفق تقدير SONY الخاص وقد تشترط SONY استمرارات استخدام «البرامج» عند التثبيت الكامل أو قبول مثل هذا التحديث أو التعديلات. سيتم التعامل مع أية تحديثات أو تعديلات باعتبارها «البرامج» لأغراض اتفاقية ترخيص المستخدم هذه. كما أنها تشكل جزءًا منة. يعد قبول اتفاقية ترخيص المستخدم موافقة منك على مثل هذا التحديث/التعديل.

### الاتفاقية الكاملة والتنازل واستقلالية النصوص

تشكل اتفاقية ترخيص المستخدم وسياسة خصوصية SONY، كل بيغته المعدلة والمحدثة من حين لآخر، معًا الاتفاقية الكاملة بينك وبين SONY فيما يتعلق بـ «البرامج». لا يشكل فشل SONY في ممارسة أي حق أو حكم من أحكام اتفاقية ترخيص المستخدم هذه أو تطبيقه تنازلًا عن مثل هذا الحق أو الحكم. إذا ثبت وجود أي جزء غير صالح أو غير قانوني أو غير قابل للتنفيذ في اتفاقية ترخيص المستخدم هذه، فإنه يتعين تنفيذ هذا الحكم إلى أقصى حد ممكن مع بغية الحفاظ على القصد من اتفاقية ترخيص المستخدم هذه، ونظل الأجزاء الأخرى سارية وناذة التأثير بالكامل.

### القانون المنظم والاختصاص القضائي

لا تطبق اتفاقية الأمم المتحدة بشأن عقود البولي اللبضائع على اتفاقية ترخيص المستخدم هذه. تحكم قوانين دولة اليابان اتفاقية ترخيص المستخدم هذه، بصرف النظر عن تعارض أحكام القوانين. يخضع أي نزاع ينشأ عن اتفاقية ترخيص المستخدم هذه إلى المكان المحدد لمحكمة طوكيو الجزئية في اليابان، ويوافق الطرفان بموجب ذلك على المكان واختصاص هذه المحاكم.

### التعويضات العادلة

على الرغم من وجود أي شيء وارد في اتفاقية ترخيص المستخدم هذه على النقيض من ذلك، فأنت توافق على أن أي انتهاك أو عدم التزام باتفاقية ترخيص المستخدم هذه من جانبك سوف يسبب ضررًا لشركة SONY لا يمكن إصلاحه، حيث تكون التعويضات المالية غير كافية، كما توافق على حصول SONY على أي إغانات عادلة أو صادرة بأمر المحكمة تراها SONY ضرورية أو مناسبة في مثل هذه الحالات. يجوز لشركة SONY أيضًا اتخاذ أية تدابير فنية أو قانونية لمنع حدوث انتهاك لاتفاقية ترخيص المستخدم هذه و/أو فرض تنفيذها، بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر، الإنهاء الفوري لاستخدامك لـ «البرامج»، إذا رأت SONY وفق تقديرها انتهاك لاتفاقية ترخيص المستخدم أو نيتك القيام بذلك، وتكون هذه التدابير إضافة لأيّة تدابير أخرى من حق SONY بموجب القانون أو إنصافًا لها أو بموجب العقد.

### الإنهاء

يجوز لشركة SONY إنهاء اتفاقية ترخيص المستخدم إذا فشلَ في الالتزام بأي من شروطها وذلك دون المساس بأي من حقوق SONY الأخرى. في حال حدوث هذا الإنهاء، يتعين عليك فورًا (١) التوقف تمامًا عن استخدام «البرامج»، وتدمير أي نسخ منها لديك؛ و(٢) الامتثال للمطلبات الواردة في البند أدناه الذي يحمل عنوان «مسؤوليات حسابك».

### التعديل

تحتفظ SONY بحق تعديل أي من شروط اتفاقية ترخيص المستخدم هذه وفق تقديرها بعد نشر إشعار على موقع الويب الخاص بشركة SONY، أو عبر إرسال الإشعار بالبريد الإلكتروني إلى عنوان البريد الإلكتروني الذي قمت بتعيينه، أو تقديم الإشعار كجزء من العملية التي تحصل من خلالها على التريقات/التحديثات أو بأي شكل آخر للإشعار المعتبر به قانونًا، إذا لم توافق على التعديل، فإنه يتعين عليك الاتصال بشركة SONY فورًا لمعرفة الإبداءات. يعد استمرار استخدامك «البرامج» بعد تاريخ مريان هذا الإشعار بمثابة موافقة منك على الالتزام بذلك التعديل.

### مستفيدو الأطراف الأخرى

كل «مورد طرف آخر» هو مستفيد خارجي مقصود صراحةً لكل أحكام اتفاقية ترخيص المستخدم هذه، كما يمتلك كل فرد حق تنفيذها، فيما يتعلق بـ «البرامج» الخاصة بهذا الطرف.

### مسؤوليات حسابك

إذا قمت بإرجاع «الجهاز» إلى مكان شرائه أو بيعه أو نقله، أو في حال إنهاء اتفاقية ترخيص المستخدم هذه، فأنت تتحمل مسؤولية ذلك ويجب حذف كل الحسابات التي قد قمت بإنشائها على الجهاز أو التي يمكن الوصول إليها من خلاله. تتحمل أنت وحدك مسؤولية الحفاظ على سرية أية حسابات لديك مع SONY أو أطراف أخرى وأي أسماء مستخدمين وكلمات مرور مقترنة بـ «استخدامك للجهاز».

إذا كانت لديك أية أسئلة حول اتفاقية ترخيص المستخدم هذه، فيمكنك الاتصال على SONY بمراسلتها على عنوان الاتصال للمستخدم في كل منطقة أو بلد.

حقوق النشر ©2012 Sony Corporation.